
 

 

 
Koulujen alueellisten vanhempainfoorumien lakkauttaminen 1.8.2024 
alkaen 
  
Sivistyslautakunta 21.03.2024 § 18       
288/12.01.07/2024    
 
 

Valtuusto päätti 21.12.2016 (§ 112), että koulujen johtokunnat lakkautetaan ja ne poistetaan 
Nurmijärven kunnan luottamushenkilöorganisaatiosta 1.7.2017 alkaen. Johtokuntia korvaamaan 
sivistyslautakunta päätti 24.11.2016 (§ 102) perustaa Nurmijärven kunnan koulutuspalveluiden 
alaisuuteen kolme alueellista vanhempainfoorumia Kirkonkylään, Klaukkalaan ja Rajamäelle. 
Vanhempainfoorumeiden tavoitteena oli turvata säännöllinen vuorovaikutus huoltajien, 
viranhaltijoiden ja luottamushenkilöiden kesken. Sivistyslautakunta hyväksyi 15.6.2017 (§ 48) 
pidetyssä kokouksessa vanhempainfoorumeiden toimintamallin, joka kirjattiin kokouksen 
pöytäkirjaan seuraavasti: 

”Alueellisten vanhempainfoorumeiden keskeisenä tavoitteena on tuoda huoltajien näkökulmaa 
koulujen toimintaan. Johtokuntien tavoin foorumit voivat tehdä toiminnan kehittämiseen liittyviä 
esityksiä ja aloitteita. Lisäksi tehtävänä on: 

• tiedon ja hyvien käytänteiden vaihtaminen sekä yhteisöllisyyden lisääminen huoltajien, 
koulujen (mukaan lukien niiden oppilaskunnat sekä henkilökunta) ja luottamushenkilöiden 
välillä, 

• järjestää kokouksia sekä keskustelu- ja koulutustilaisuuksia, 
• tiedottaa opetukseen ja kasvatukseen liittyvistä asioista ja vanhempainyhdistysten 

toiminnasta sekä pitää yhteyttä sivistystoimeen, muihin viranomaisiin ja kunnallisiin 
päättäjiin, 

• osallistua lasten ja nuorten hyvinvoinnin edistämiseen omalla alueellaan sekä toimia 
yhteistyössä muiden lasten ja nuorten hyväksi toimivien tahojen kanssa.  

 
Jokaiselle vanhempainfoorumille valitaan huoltajien keskuudesta puheenjohtaja lukuvuodeksi 
kerrallaan. Puheenjohtaja saa kokouksista toimenpidepalkkion (60 €). Foorumeiden esittelijöinä ja 
sihteereinä toimivat aluerehtorit. Kunnan kaikkien koulujen rehtorit osallistuvat foorumeiden 
toimintaan: kutsuvat oman koulunsa oppilaiden huoltajat foorumeihin, välittävät tietoa 
foorumeiden toiminnasta ja käsittelemistä asioista sekä osallistuvat myös itse foorumeiden 
kokouksiin. Sivistystoimenjohtaja, opetuspäällikkö ja koulutuspalveluiden asiantuntijat sekä 
sivistyslautakunnan jäsenet osallistuvat foorumeihin tarpeen mukaan.   

Vanhempainfoorumit kokoontuvat 2–4 kertaa lukuvuoden aikana. Kokoukset järjestetään alueen eri 
kouluissa, jolloin osanottajilla on samalla mahdollisuus tutustua kouluun ja sen toimintaan. 
Foorumeiden lukuvuoden aikainen toiminta suunnitellaan kunkin lukuvuoden ensimmäisessä 
kokouksessa. 

Vanhempainfoorumeiden mahdollisesti tekemät esitykset ja aloitteet etenevät perusopetuksen 
johtotiimin käsittelyyn ja tarvittaessa johtotiimin kautta sivistyslautakunnalle.” 

Huoltajille suunnattu vanhempainfoorumeiden toiminnan järjestämistä koskeva keskustelu- ja 
suunnittelutilaisuus järjestettiin 5.4.2017. Paikalla oli noin 20 huoltajaa.  

Ensimmäisten toimintavuosien 2017–2019 aikana vanhempainfoorumit kokoontuivat keskimäärin 
kaksi kertaa lukuvuodessa. Alueen ja sen koulujen ajankohtaisten asioiden lisäksi tapaamisissa 



 

 

keskusteltiin mm. lasten ja nuorten kotiintuloajoista ja alkuluokkatoiminnasta. Lisäksi 
vanhempainfoorumit ovat antaneet lausuntonsa lukion ja kirjaston hankesuunnitelmasta, 
lukuvuosien 2022–2025 työ- ja loma-ajoista sekä A2-kieliohjelmasta. Ensimmäisenä koronavuonna 
2020 ei järjestetty vanhempainfoorumeiden tapaamisia. Vuosina 2021–2023 järjestettiin kolme 
kaikille alueille yhteistä vanhempainfoorumia, joiden aiheina olivat kaikille yhteinen koulu, lasten ja 
nuorten hyvinvointisuunnitelma sekä opiskeluhuolto. 

Lukuun ottamatta vuonna 2021 Teamsin välityksellä toteutettua tilaisuutta, jossa oli enimmillään 
joitakin kymmeniä huoltajia, alueellisiin kokoontumisiin osallistuneiden huoltajien määrät ovat 
vaihdelleet kahdesta yhteentoista huoltajaan. Tätä selittää ainakin osaltaan se, että huoltajien aika 
on niin kilpailtua, että he harkitsevat tarkkaan, mihin osallistuvat. Suomen Vanhempainliiton 
tekemien selvitysten mukaan huoltajia kiinnostavat eniten huoltajan, oppilaan ja opettajan 
keskinäiset tapaamiset, joissa käydään läpi, miten omalla lapsella menee sekä lapsen oman luokan 
vanhempainillat ja tapahtumat, joissa voi tutustua lapsen opettajiin ja luokkakavereiden 
vanhempiin. Myös koulun joulu- ja kevätjuhlat saavat huoltajat paikan päälle. Sen sijaan koko 
koulun vanhempainillat eivät enää kiinnosta kuin murto-osaa huoltajista ja koulukohtaisiin 
vanhempainyhdistyksiin on vaikea saada toimijoita. Tätä taustaa vasten on ymmärrettävää, että 
lasten oman koulun arjesta kaukana oleva alueellinen, useamman koulun huoltajia koskeva 
toiminta, ei kiinnosta. 

Koska vanhempainfoorumeiden toiminta on herättänyt vain vähäistä kiinnostusta huoltajien 
keskuudessa, eikä toiminnalle asetettuja tavoitteita ole täten saatu toteutettua, sivistys- ja 
hyvinvointitoimiala esittää vanhempainfoorumeiden lakkauttamista 1.8.2024 alkaen. Niiden sijaan 
koulut vahvistavat ja kehittävät omia kodin ja koulun välisiä yhteistyön muotojaan. 
Kuntakohtaisesti huoltajien osallisuutta ja vaikuttamismahdollisuuksia lisätään järjestämällä 
ajankohtaisiin aiheisiin liittyviä kyselyitä ja huoltajille kohdennettuja lähi- ja etätilaisuuksia.  

Kunnan hallintosäännön 26 §:n mukaan sivistyslautakunta vastaa sivistys- ja hyvinvointitoimialan 
talouden, toiminnan ja organisaation kehittämisestä. 
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